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Obavjegtavam Vas da ce na osnovu Clana 187 Poslovnika Skupgtine Cme
Gore, pitanje predsjedniku Vlade, na Sedmoj - posebnoj sjedrrid Drugog
redovnog (jesenjeg) zasijedanja u 2018. godini, zakazanu za 12.
decembar 2018.godine, postaviti oviagdeni predstavnik Kluba poslanika
Demokratske partije socijalista, poslanik Danijel Zivkovid.
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skupStina crnegore

Predsjedniku

G-dinu Ivanu Brajovicu

DEMOKRATSKA PARTUA

SOCIJAUSTA crnegore!

81000 Podgorica
Bulevar 5v. Petra Cetinjskog 10

tel:020/242 T61

faks:020/247 572

e-mail: klub.dps@skupstlna.me

Broj:

Datum,

Na osnovu clana 187, Poslovnika Skupstfne Crne Gore, Predsjedniku Vlade

Crne Gore, postavljam sljedece

POSLANICKO PITANJE:

Koliko iznose ukupna ulaganja iz kapitalnog budzeta u sjeverni region od

pocetka rada 41. Vlade Crne Gore, kojl su benefit! od tlh ulaganja, kada se

moze oceklvati smanjlvanje razlike u razvljenosti Izmedu sjevernog,

sredisnjeg I juznog reglona Crne Gore?

Obrazlozenje

Obiljezene su dvije godine od pocetka mandata 41. Vlade Crne Gore.

Napornim, predanim I odgovornim radom postignuti su znacajni rezultati. Ono

sto je posebno obiljezllo prethodni period jeste clanstvo Crne Gore u NATO kao

jedan od dva glavna strateska cilja kojem smo stremili. Napredak na putu

clanstva Crne Gore u Evropsku Uniju, kao drugom vaznom strateskom cilju, ide

planlranom dinamikom, sto se vidi kroz otvaranje zahtjevnog poglavija 27.

Zivotna sredina i klimatske promjene . Na reformskom putu, uz mnogobrojne

obaveze, Vlada Je uspjela da sacuva makroekonomsku stabilnost 1 uveca

ekonomski rast koji je u 2017. godini svrstao Crnu Goru na peto mjesto u

Evropl. Dobrim planiranjem, odgovornim radom, usvajanjem najboljih praksi

EU, benefit! su vidljivi na svim poljima. Kontinuirano se povecava nivo stranih



direktnih investicija, neki od najrenomiranijih investitora realizuju veiike

projekte; dokse kroz aktivnost Vlade uklanjaju barijere za lakse poslovanje.

Ono sto je u vrhu prioriteta rada ove Vlade jeste ravnomjeran regionaini razvoj

uz pojacan senzibilitet za razvoj sjevernog regiona. To se vidi na osnovu

izdvajanja iz kapitalnog budzeta, narocito kroz izgradnju prve dionlce autoputa

Bar - Boljare. Samo tokom 2017. godine realizovano je 88% ulaganja u sjeverni

region, ukupno 330. 653. 131 milion eura. U odnosu na kraj 2016. godine

ukupan broj malih I srednjih preduzeca veci je za 6,3%, a broj zaposlenih u

ovim kategorijama je veci za 6,1%. Povecanje je ostvareno u sjevernom regionu

gdje je broj preduzeca povecan za 5,8%, a time I broj zaposlenih 4,9%. To

dovoljno govori u prilog cinjenici da je kroz stabilizaciju javnih finansija i visok

ekonomski rast, doslo do povecanja broja radnih mjesta u realnom sektoru.

Ono sto dodatno opterecuje razvoj opstina na sjeveru jeste nedovoljna

iskoriscenost prirlodnlh potencijala, kao I negativni demografski trendovi. Kako

bi se zaustavilo iseljavanje sa sjevera, Vlada se cvrsto opredijelila za punu

valorizaciju svih raspolozivih prirodnih potencijala, sto se vidi na primjeru

projekta "Kolasin 1600", gdje je planirano ulaganje od 50 miliona eura.

Relizacijom ovog projekta bice valorizovani potencijali Bjelasice, dok ce

izgradeni turisticki kompleks i ski staze udni turisticku ponudu

Crne Gore konkurentnijom na trzistu u odnosu na vecinu ski centara u regionu.

Ulaganjem u saobracajnu infrastrukturu i kvalitetniju povezanost opstina na

sjeveru kreirana je pretpostavka za generisanje nove ekonomske vrijednosti,

koja ce uticati na ukupan ekonomski rast Crne Gore. Zbog toga bi bilo

znacajno cuti sta je ova Vlada uradila za sjeverni region u prethodne dvije

godine manadata, uz osvrt kada se moze ocekivati izjednacavanje stepena

razvijenosti izmedu tri regiona u Crnoj Gori.

POSLANIK

DanrleJ Zivkovic
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SKUPSTINA CRNE GORE

Gospodin Ivan Brajovic, predsjednik

Postovani predsjednice,

U skladu sa stavom 7 clana 187 Poslovnika Skupstine Crne Gore u
prilogu dostavljam plsane odgovore na poslanicka pitanja postavljena tokom
Premijerskog sata odrzanog 12. decembra 2018. godine, kako bi isti bill
dostavljeni uvazenim poslanicima.

S uvazavanjem,
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POSLANICKOPITANJE

Postovani predsjednice Vlade,

Koliko iznose ukupna izdvajanja iz kapitalnog budzeta za sjeverni region od pocetka rada 41.

Vlade Crne Gore, koji su benefit! tih ulaganja i kada se moze ocekivati smanjivanje jaza u

razvoju izmedu Sjevernog, Sredisnjeg iJuznog regiona?

OBRAZLOZENJE

Evo, novrsilo se dvije godine od pocetka rada 41. Vlade Crne Gore i rekli bismo da je mozda

najboiji momenat da sumiramo otprilike sta je to iz kapitalnog budzeta konkretno ulozeno u

SJevereni region? Kojl su benefit! ukupno tih ulaganja?

Ono sto je vizija Demokratske partije socijalisto i njenih koalicionih partnera u ukupnom

odnosu prema drzavi Crnoj Gori i to se vidi ono danas sto je Crna Gora: Dakle, 29. clanica NATO

saveza, drzava koja je otvorila najvise poglavija, dakle otvorili smo i pretposljednje Poglovlje
27 ~ Zivotna sredina i klimatske promjene, sto je velika cestitko i pohvala za rod ove Vlade i

posebno Ministarstva, i naravno, mi smo, da kazemo, lider! u evropskim intergracijama u

odnosu na ostale zemlje regiona.

AH, slozicemo se, kao sto ste / sami govorili u Ekspozeu, da je jedan od najvecih drustveno-

ekonomskih izazova ravnomjeran regionalan razvoj i izmedu toga, da kazemo, pitanje
nezaposlenosti posebno mladih ljudi. Ako u tom ukupnom saldu pogledamo kako je stanje na
Sjeveru onda cemo se sloziti da sve ono sto su, da kazemo, bili parametri od 2006. godine na

ovamo vidjecemo da su se vlade u kontinuitetu zaiagale za ravnomjeran reglonaini razvoj, all
daje taj razvoj na Sjeveru izostao slozicemo se zbog jedne stvari: zbog nedovoljne valorizacije
ukupnih prirodnih potencijala. Dakle, mozemo vidjeti da su te pretpostavke kreirane u nekom

prethodnom periodu jos od velike ekonomske krize kada se Vlada premijera tado Mila

Dukanovica uspjela da odrzi stabilnom ekonomijom nase drzave pa do danas kada ova Vlada

blljezi kvalitetne ekonomske trendove, odnosno trendove u ekonomskom rastu, ako vidlmo da

je kroz Fiskainu strategiju Vlade do 2020. godine planirano da se svede nivo javnog duga nize,
da se borimo so tim ukupnim spoljno-trgovinskim deficitom i da uspijemo da saniramo stanje
u jovnim finansijama. Ako pogledamo tu Strategiju i vidimo da imamo danas ekonomski rast

koji je cini mi se, po preliminornim podacima za Drugi kvartai 2018. godine u iznosu od 4,1

posto, da je bio 4,7 posto tokom 2017. godine, onda mozemo red da je ... 4,9 posto evo

ispravicete me. Hvalo Vam. Dakle radi se o jednoj uspjesnoj, kontinuiranoj politici koja zna na

koji nacin se vodi drzava u pravom smjeru.

Moram priznati da sam zadovoljan sa onim podotkom koji sam imao prilike da vidim da je
samo tokom 2017. godine za Sjeverni region izdvojeno 330 miliona euro, dakle, da je to

realizovano u Sjevernom regionu, sto, cinI mi se, izdvaja sjeverni region po stepenu regalizacije,
da je prvi u odnosu no Sredisnji i Juzni region.



Osim toga, tu posebno izdvajam i pitanje malih i srednjih preduzeca, dakle povecao se broj
malih i srednjih preduzeca 1 one sto je da kazemo kljucan uspjeh Jeste povecavanje broja radnih

mjesta za 11 hiljada, od 2016. godine.To daje jedan poseban osjecaj optimizma i boiji pogled

u buducnost posebno za Sjeverni region i naravno to se ogleda i kroz valorizaciju prirodnih
potencijala no SJeveru.

Konkretno, vezano za projekat Kolasin 1600, pretpostavljam da ce te se i u odgovoru osvrnuti

na taj veoma znacajan projekat koji ce dodatno valorizovati potencijaie koje ukupno Sjever ima

i to ce siguron sam doprinijeti kreiranju jedne nove ekonomske vrijednosti i generatora

ekonomskog rata koji treba da dode sada od strane Sjevera Crne Gore. Do soda smo to imali u

Juznom regionu, vidim uspjesne projekte koo sto su Lustica Bay, Porto Novi, Porto Montenegro,
vjerujem da cemo iste te projekte u narednom periodu imati i na Sjeveru Crne Gore.

Zahvaljujem.



ODGOVOR

Hvala Vam, uvazeni poslanice Zivkovicu,

Poslije ovoga sto ste Vi rekli gotovo da mozda ne bi i bilo potrebe da odgovaram na ovo
poslanicko pitanje, jer ste veoma detaljno, sadrzajno i sveobuhvatno govorili o onome sto ova

Vlada vec dvije godine radi kako bi obezbijedila ravnomjerni razvoj zemlje u cjelini. Ne sa bilo
kojom emocijom, niti zbog phvilegovanosti sto je na celu Vlade je covjek sa sjevera, nego zaista
zbog nacionalnog, drustvenog 1 socijalnog aspekta koji zemlju cini jedinstvenom, kompaktnom
1 razvijenom.

Hvala Vam zaista, sto na ovakav nacin u detalje pratite rezultate ekonomske politike Vlade.

Zahvaljujem Vam i na mogucnosti da kroz odgovor na Vase pitanje ucinim svojevrsni presjek
ulaganja i realizovanih projekata u sjevernim opstinama, i na ta] nacin jos Jednom iskazem
Jasnu opredijeljenost Vlade da resurse ovog regiona stavi u funkciju boljeg kvaliteta zivota

gradana Sjevera, ali i razvoja zemlje u cjelini, kao sto sam rekao.

Decenljama unazad sjever Crne Gore karakterisu nepovoljni parametri kojima se mjeri stepen
razvijenosti - a to su visa stopa nezaposlenosti, nizi dohodak i niska stopa ekonomskog rasta.
Nakon dvije godine dosljednih mjera ekonomske politike, svjedoci smo da referentne analize

pokazuju pozitivne pomake po svim navedenim aspektima.

Danas vec mozemo gledati kako nicu novi kilometri savremenih puteva, a pred nama su novi

skijaski centri, nove skole, vrtici, rekonstruisane bolnice.

Posvecenost ravnomjernom regionalnom razvoju potvrdili smo u prethodne dvije godine i kroz
iznos sredstava opredijeljenih za projekte na Sjeveru u okviru Kapitalnog budzeta, ali i u
sektorskim budzetima, kao sto je agrobudzet ill investicioni budzeti pojedinih ministarstava,

Kada je u pitanju budzet Direkcije javnih radova I Direkcije za saobracaj, za prethodne dvije
godine za projekte na Sjeveru opredijeljeno je preko 81 mllion eura.

Na to treba dodati i znacajna sredstva Investiciono razvojnog fonda, koji slijedl Vladine politike
usmjerene ka dinamicnijem razvoju manje razvijenih opstina, od kojih je najveci broj na
Sjeveru, a Vi ste govorili o povecanju malih i srednjih preduzeca sto je rezultat i ove politike,
odnosno sredstava koja se plasiraju na ovaj nacin. Razvojni fond tokom 2017. i 2018. godine
za preduzetnistvo i biznis u opstinama Andrijevica, Berane, Bijelo Polje, Gusinje, Kolasin,
Mojkovac, Petnjica, Plav, Pljevija, Pluzine, Rozaje, Savnik i Zabljak plasirao je oko 70 miliona
eura, a ta sredstva generisala su 856 radnih mjesta.

Osim toga, projekti na sjeveru finansirani su i kroz regionaini stambeni program, Investicioni
okvir za zapadni Balkan, iz sredstava IPA fondova Evropske unije, i sredstava Evropske
investicione banke.



Gledano od grada do grada, realizacija ovih sredstava izgleda ovako:

U Bijelom Polju ureden je kompletan gradski trg, izgraden je novi pjesacki most u Njegnjevu,

rekonstruisana skupstinska sala, postavljena je rasvjeta na gradskoj zaobilaznici, izgraden Je
gradski kolektor za otpadne vode u duzini od 5,5 km, a ulagano je znacajno i u izgradnju seoske
vodovodne mreze.

U Beranama je izgraden novi objekat sportske dvorane, rekonstruisana je Ulica Oeda

Vojvodica, a privodi se kraju izvodenje radova na postrojenju za tretman otpadnih voda sa
prikljucnom kanalizacionom mrezom. Ukupna vrijednost ovog projekta iznosi skoro 13 miliona

eura, od cega se 85 odsto finansira iz IPA fondova Evropske unlje.

U Mojkovcu je uredena pjesacka, biclklisticka i trim staza na saniranom prostoru nekadasnjeg
jalovista, a zavrsena je i rekonstrukcija Ulice Nemanjica.

Ulagalo se i na Zabljaku, i to u izgradnju pristupne saobracajnice i parklnga na Savinom kuku,
a zavrsen je i najvecl die radova na izgradnji akumulacije I dovodenju vode s Modrog jezera do

Savinog kuka. Ta voda ce sluziti za vjestacko osnjezavanje, ali ce u Ijetnjem periodu biti od
koristi poijoprivrednicima i ostalim ziteljima u naseljima Razvrsje i Moticki Gaj. Za narednu
godinu na Savinom kuku predvideno je i postavljanje nove zicare sa sestosjedom.

U Pljevljima je izgradeno kompletno postrojenje za tretman otpadnih voda sa koiektorom,
ukupne vrijednosti 7 miliona eura, izgraden je novi objekat Doma kulture vrijednosti preko
milion eura, dogradena je osnovna skola u Gukama i izgraden Dom za stare, vrijednosti 2,7

miliona eura.

U Petnjici je izgraden savremeno opremljeni administrativni objekat, a ulagano je i u izgradnju
seoskog vodovoda duzine 18,5 km, kao i u rekonstrukciju gradsklh saobracajnica i regulaciju
vodotoka.

U Rozajama je zavrsena rekonstrukcija skolske zgrade u Bacu. Vlada je preko Ministarstva

sporta, na zahtjev lokalne uprave, obezbijedila i sredstva za rekonstrukciju fudbalskog terena
kod Osnovne skole „25. maj".

Novi administrativni objekat za potrebe lokalne Uprave izgradeni su u Andrijevici i u Gusinju,
a sportski tereni su gradeni i rekonstruisani u vise opstina.

Pored zavrsenih projekata, radi se i dalje ne vise lokacija:

U toku je Izgradnja regionalne stocne pijace u Beranama, gradske pijace u Rozajama, objekta
„Kuca voca" u Andrijevici, nove skole u Vojnom selu u Plavu, a u pripremi je izgradnja vrtica u
Pljevljima i u Rozajama, osnovne i muzicke skole u Bijelom Polju, kao i izgradnja infrastrukture
za biznis zonu u Mojkovcu.



Paraleino sa izgradnjom, svjesni smo da razvoj treba da prati i ocuvanje zivotne sredine, pa je

izmedu ostalog sanirano odiagaliste otpada na lokacijama Vasove vode u Beranama, i Zauglina

u Savniku.

U zavrsnoj fazi je rekonstrukcija gradskog vodovoda Krkori u Andrljevici, kao i izgradnja

vodovoda na seoskom podrucju sa izvorista Cosovsko vrelo u opstini Rozaje, a u toku je

sanacija nesanitarnog odiagalista u Plavu.

Osim svakogodisnjih infrastukturnih projekata, Vlada je posebno posvecena realizaciji

projekata razvojnog karaktera: izgradnji ski centara na Bjelasici sa kolaslnske, bjelopoljske i

mojkovacke strane, ski centra na Zabljaku, ski centra na planini Hajla u Rozajama, kao i

valorizaciji Oalovica pecine u Bijelom Polju. Vec vise puta sam rekao da ce u ove projekte do

2020. godine bit! ulozeno blizu 100 miliona eura.

Novo skijaliste Koiasin 1600, nakon ulozenih 13,5 miliona eura spremno ce docekati skijase

vec ove sezone. Izgraden je objekat bazne stanice, 4,6 kilometara staza, parking za posjetioce

i zicara sa sestosjedom. Ovo je tek prva etapa razvoja, jer planiramo i nabavku sistema za

osnjezavanje i izgradnju jos jedne zicare, kojom ce se ovaj prostor povezati sa skijalistem

Kolasinl450, cime ce se stvoriti potencijal kapaciteta 45 km skijaskih staza, sto Bjelasicu stavija

u rang velikih zimskih centara u regionu.

Sredinom ove godine potpisani su i ugovori o izgradnji zicare-gondole od manastira Podvrh do

Oalovica pecine, vrijedne oko cetiri miliona eura, 1 zicare-sestosjeda na lokaciji Cmiljaca,

vrijedne osam miliona eura.

Uvazeni poslanice,

U Vasem obrazlozenju navodite da je evidentno da danas u Crnoj Gori velike projekte realizuju

neki od najrenomiranijih investitora, sto je tacno.

Vladu i mene kao njenog predsjednika posebno raduju njihove pozitivne reakcije na razvojne

potencljale Sjevera. Napominjem da smo nedavno potpisall nove ugovore o dugorocnom

zakupu na osnovu kojih ce se na lokalitetu Koiasin 1600, i na lokaciji nekadasnjeg vojnog

odmaralista na Zabljaku graditi hotelski kapaciteti visoke kategorije.

Zbog toga smo krajem 2017. godine formirali i drzavno preduzece Skijalista Crne Gore sa

sjedistem u Mojkovcu, kako bi sa tog prostora mogli kvalitetno da unapredujemo postojecu

infrastrukturu, ali i da efekasnije realizujemo razvojne investicione politike.

Dodatni podsticaj nasim naporima daje izgradnja prioritetne dionice autoputa Bar-Boljare

koja ce vec sa Matesevom kao prvim odredistem, povezati resursima bogati Sjever sa

centralnim i juznim regionom. Na to ce se nadovezati nastavak izgradnje autoputa sa

konacnim ciljem povezivanja sa evropskom mrezom autoputeva.Do kraja 2019. godine

ulaganja u autoput preci ce cifru od 500 miliona eura!



Svjesni smo i da su kvalitetni i moderni magistraini i regionaini putevi vazan preduslov boljeg
zivota gradana. Zato smo posebnu paznju posvetili ovom nivou saobracajnica, kako bi se do

sjevera Crne Gore dolazilo brze, lakse i bezbjednije, a dnevno kretanje stanovnistva bilo

efikasnije. Direkcija za saobracaj je za prethodnih dvije godine kroz Kapitaini budzet ulozila u
sjeverni region ukupno 31,6 miliona eura, a velike investicije nastavljaju se vec u narednoj
godini i o tome cete imati priliku da govorite kada se bude usvajao Budzet za 2019. godinu, a
posebno kada se bude diskutovalo o Kapitalnom budzetu.

Rekonstruisan je put Crkvice - Vruija u pljevaljskoj opstini u duzini od 12 km. Vjerujem da ste
se uvjerili u kvalitet toga puta. Uradena je treca traka Lepenac - Stevanovac u mojkovackoj
Opstini u duzini 3,6 km, zavrsena je prva dionica puta Berane - Petnjica duzlne 3,6 km, vec se

radi na Izgradnji druge dionice od Berana do mjesta Podvade u duzini od 12 km. Radovi se

trenutno izvode na drugoj fazi obilaznice Rozaja, kao i na putu izmedu Kolasina i Berana na

dionici Lubnice - Jezerine, sa tunelom duzlne 2,8 km. Zavrsetkom ovog projekta put od
Podgorice do Berana, Plava, Gusinja i Rozaja skratlce se za 40 km, a veliki znacaj imace I za

turisticku valorizaciju Bjelasice.

Raspisali smo tender za izgradnju puta od Podgorice do Gusinja, dionica Dinosa - Cijevna
Zatrijebacka, koji se nadovezuje na magistraini put kroz Republiku Albaniju. Vrijednost ove

Investicije je preko 11 miliona eura. Ocekujemo da cemo izvodace imati u prvim mjesecima

2019. godine.

Otisli smo i korak dalje - pokretanje programa sticanja crnogcrskog drzavljanstva po osnovu

investiranja treba da privuce nova ulaganja. Uvjereni smo da ce poseban benefit od ovog

programa osjetiti upravo gradani sjevernog regiona, buduci da je predvideno da se naknada u

iznosu od 100.000 eura po svakom zahtjevu usmjerava u poseban fond za izgradnju i razvoj

infrastrukture na Sjeveru.

Uvazeni poslanice Zivkovicu,

Kao sto vidite, uradeno je mnogo, a radice se jos vise. Crna Gora mora uspostaviti ravnomjeran

i odrziv razvoj na cijeloj svojoj teritoriji. Ulaganje u ukupnu infrastrukturu samo je prvi korak, i

ono predstavija temelj ravnomjernog regionalnog razvoja. U narednom periodu ocekuju nas

nova zaposljavanja i jacanje konkurentnosti kao usiov boljeg zivota svakog gradanina i

porodice.

Na samom kraju, podijelio bih sa Varna realnost i osjecaj da nas ceka zahtjevan put do

dostizanja punogobima razvijenosti naseg Sjevera.

A istovremeno sa poslanicima i gradanima dijelim i uvjerenje da Je to vec danas izvjesna

buducnost sjevernih opstina, i svakog drugog predijela Crne Gore, a ne samo nasa ocekivanja.

Hvala Vam na paznji!


